



DFS Deutsche Flugsicherung

BUNDESREPUBLIK DEUTSCHLAND
FEDERAL REPUBLIC OF GERMANY

DFS Deutsche Flugsicherung GmbH (German Air Navigation Services)

Büro der Nachrichten für Luftfahrer (Aeronautical Publication Agency)

Am DFS-Campus 7 · 63225 Langen · Germany

Redaktion/Editorial office: desk@dfs.de

<https://dfs.de>

AIP SUP

VFR 59/25

16 OCT 2025

**Zeitweise Erweiterung der Kontrollzone
Wittmund (CTR ETNT) im Rahmen
einer militärischen Übung
(29 OCT 2025 - 30 OCT 2025)**

1. Allgemeines

Für eine militärische Übung wird im Fluginformationsgebiet Bremen vorübergehend die Kontrollzone Wittmund (CTR ETNT) Luftraum Klasse D (HX) in den unten aufgeführten Ausmaßen erweitert.

**2. Erweiterung Kontrollzone Wittmund
(CTR ETNT) Luftraum Klasse D (HX)**

2.1 Seitliche Begrenzung

N 53 37 24 E 007 49 55 - N 53 32 11 E 007 59 06 - N 53 29 21 E 007 57 11 -
N 53 29 58 E 007 41 06 - N 53 31 21 E 007 52 03 - N 53 37 24 E 007 49 55.

2.2 Vertikale Begrenzung

GND - 2500ft MSL

3. Aktivierungszeiten

29 OCT 2025 - 30 OCT 2025 HX

Informationen über den aktuellen Status der erweiterten Kontrollzone Wittmund können über die Frequenz 122.100 MHz (WITTMUND TOWER) erfragt werden.

4. Art der Flugbeschränkungen

In der vorstehend beschriebenen Kontrollzone gelten die Regeln der Luftraumklasse D (CTR) gemäß Luftfahrthandbuch Deutschland ENR 1.4.

Freigaben zum Durchflug werden über Sprechfunk durch die zuständige Flugverkehrskontrollstelle erteilt.

**Temporary expansion of the Wittmund
control zone (CTR ETNT)
as part of a military exercise
(29 OCT 2025 - 30 OCT 2025)**

1. General

For a military exercise, the Wittmund control zone (CTR ETNT) Class D airspace (HX) within the Bremen flight information region will be temporarily expanded to the dimensions specified below.

**2. Expansion of the Wittmund control zone
(CTR ETNT) Class D airspace (HX)**

2.1 Lateral limits

2.2 Vertical limits

GND - 2500ft MSL

3. Times of activity

29 OCT 2025 - 30 OCT 2025 HX

Information on the current status of the expanded Wittmund control zone can be requested on frequency 122.100 MHz (WITTMUND TOWER).

4. Type of flight restrictions

In the control zone described above, the rules of Class D airspace (CTR) apply in accordance with the German Aeronautical Information Publication ENR 1.4.

Transit clearances are issued by the responsible air traffic control unit via radiotelephony.

